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Amanda Buys szellemi befedezése 

Ez az anyag a Kanaan Ministries-től származik, amely egy non-profit szolgálat a 

következő szellemi befedezések alatt áll:  

 Roly, Amanda férje már több mint 35 éve. 
 

 River of Life Family Church 
      Edward Gibbens pásztor 
      Vanderbijlpark 
      Dél-Afrika 
      Tel:    +27 (0) 16 982 3022 
      Fax:   +27 (0) 16 982 2566 
      Email: sharmain@rolfc.co.za 

 

A következő tanítás nem áll szerzői jogvédelem alatt. Semmilyen része nem 
használható fel azonban egyéni nyereségszerzés céljából. Minden más jog CSAK a 

Messiás (HaMashiah1)Jeshua/az Úr Jézus Krisztus Királysága számára van fenntartva. 

 

További információért vagy rendelésért a következő elérhetőségen keressél meg 

minket:  

P.O. Box 15253      27 John VorsterAvenue 
Panorama       Plattekloof Ext. 1 
7506        Panorama 7500 
Cape Town (Fokváros)     Cape Town 
South Africa (Dél-Afrika)     South Africa 
 
Tel:  +27 (0) 21 930 7577 
Fax:  086 681 9458 
Email:  kanaan@iafrica.com  
Honlap: www.kanaanministries.org 
 
Irodai nyitva tartás: hétfőtől péntekig 9 – 14h 
 
Kanaan nemzetközi honlap 
Honlap: www.eu.kanaanministries.org 

  

                                                           
1
 A FELKENT 
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Egyedül 

JHVH új évének kezdetén. 

Ez az az időszak, amikor elmélkedhetünk életünk folyásáról, és kidolgozhatjuk a 

stratégiát ahhoz, hogy közeledjünk a zsinórmértékhez, amit JHVH meghatározott 

számunkra. Az a rendeltetésünk, hogy egy ilyen időszakban éljünk. 

Miközben a világ rendszerei szabadesésbe kezdenek, ahogy a Covid-19 vírussal 
szembeszállnak, tőlünk, hívőktől JHVH továbbra is azt várja el, hogy az Ő jellemét és 
dicsőségét mutassuk be. 
 

 
 
Úgy tűnik, hogy a világmédia és a politikusok csakis a félelmet gerjesztő üzenetekre 
koncentrálnak. Miközben mindenki, aki rendelkezik a YouTube videó készítéséhez 
szükséges képességgel és felszereléssel, a saját nézeteivel traktál minket, és ezzel 
egyre több bizonytalanságot támaszt, alig találunk reményteli üzeneteket. 
Amikor az egészségügyi szakértőket hallgatjuk, jó képet alkothatunk az előttünk lévő 

probléma nagyságáról. Így értelmet nyernek azok a javaslatok, hogy korlátozzunk a 

tömeges összejöveteleket, s így lényegében töröljünk minden közösségi tevékenységet. 

Ugyanazok a lépések azonban, amelyek egészségügyi szempontból bölcsnek tűnnek, 

teljesen ellentétesek bibliai értékrendünkkel (ez a család ideje): ekkor jönnek össze 

a családok, hogy felelevenítsék a Kivonulás csodáját… ekkor jövünk össze azért, 

hogy megünnepeljük SZABADSÁGUNKAT! 

Önmagában az a tény, hogy ezt megtiltják nekünk, tehát nem élvezhetjük a pészahot a 

megszokott módon, szabadságunk korlátozását jelenti. 

Nem csak egy egészségügyi válsággal nézünk szembe, hanem egy olyan egészségügyi 
rendszerben történik mindez, amely normál körülmények között sem működik 
megfelelően. 



 
A népünkre további terhet helyez az az állami vállalat, amely nem szolgáltatja 
folyamatosan az elektromos áramot. 
 
Mivel kb. 18 hónapig számíthatunk még a rendszeres áramszünetekre (vagyis a közelgő 
tél egész ideje alatt), felételezhetjük, hogy a társadalmunk peremére szorult emberek 
még többet fognak szenvedni. 
 
Az akadozó áramszolgáltatás – ami a fűtést nehezíti – és a szokásos téli influenza 
keveredése ezzel a vírussal egy nagyszabású katasztrófát vetít előre. 
 
Az utóbbi években a világ rendszere jelentős mértékben elhajlott azoktól az 
irányelvektől, amelyeket JHVH lefektetett a Bibliában. 
 
Liberális/humanista társadalmunk szinte minden bibliai parancsot/normát megtagadott. 
 
♦ Egyre többen élnek alternatív módon 

♦ A szex-rabszolgaság, valamint a nők és gyermekek bántalmazása egyre gyakoribb 

♦ Terjed az antiszemitizmus 

♦ Egyre több az abortusz 

♦ Folytathatnánk a listát 
 
Egyre több ország hirdet határzárat és hadiállapotot – nem hasonlít ez a Hitler idején 
működött gettókra, vagy a még korábbi rabszolgaságra a fáraók idejében? 
 

 



 

ILYEN IDŐKBEN!! 
 
Ahogy hátradőlve gondolkodom a helyzeten, Eszter története ötlik fel bennem. Abban a 
korban is olyan döntéseket hozott a kormány, amelyek mindenkire hatottak, és bizonyos 
emberek megragadták az alkalmat arra, hogy megtámadják Isten gyermekeit azokban a 
sötét napokban. 
 
♦ A vezetői képességekkel bíró embereknek a kezükbe kellett venniük az irányítást 

♦ A közösségnek össze kellett gyűlni, hogy böjtöljön és imádkozzon 

♦ A közösség tagjainak meg kellett térni abból, hogy elfordultak az igaz utaktól 

♦ És az egész közösségnek Isten szabadításában kellett bízni 
 

Miből kell hát megtérnünk? 
 
J’shua KÉT paranccsal határozza meg hitbéli járásunkat. Ezek szorosan kötődnek 
egymáshoz, bár két külön cselekedetként fejezik ki őket. 
 
Az a lényeg, hogy egymás szeretésére kaptunk elhívást – ezzel mutatjuk meg a 
világnak és Istennek, hogy az Ő hűséges szolgái vagyunk. 
 

János 13:34  „Új parancsolatot adok néktek, hogy továbbra is szeressétek egymást; 
a mint én szerettelek titeket, úgy szeressétek ti is tovább egymást. Erről ismeri meg 
mindenki, hogy az én talmidim vagytok, ha egymást szeretni fogjátok.” 
János 15:9-11  „A miképen az Atya szeretett engem, én is úgy szerettelek titeket: 
maradjatok meg ebben az én szeretetemben. Ha az én parancsolataimat megtartjátok, 
megmaradtok az én szeretetemben; a miképen én megtartottam az én Atyámnak 
parancsolatait, és megmaradok az ő szeretetében. Ezeket beszéltem néktek, hogy 
megmaradjon ti bennetek az én örömem és a ti örömetek beteljék.” 

 

János 15:12-17  „Ez az én parancsolatom, hogy szeressétek egymást, a miképen én 
szerettelek titeket. Nincsen senkiben nagyobb szeretet annál, mintha valaki életét adja 
az ő barátaiért. Ti az én barátaim vagytok, ha azokat cselekszitek, a miket én 
parancsolok néktek. Nem mondalak többé titeket rabszolgáknak; mert a rabszolga nem 
tudja, mit cselekszik az ő ura; titeket pedig barátaimnak mondottalak; mert mindazt, a 
mit az én Atyámtól hallottam, tudtul adtam néktek. Nem ti választottatok engem, hanem 
én választottalak titeket, és én rendeltelek titeket, hogy ti elmenjetek és gyümölcsöt 
teremjetek, és a ti gyümölcsötök megmaradjon; hogy akármit kértek az Atyától az én 
nevemben, megadja néktek. Ezeket parancsolom néktek, hogy egymást szeressétek.” 

 

Nem mondhatod, hogy teljes szíveddel szereted Istent, ha nem szereted a 
felebarátadat. 

 



Akkor sem mondhatjuk, hogy szeretjük Istent, ha nem törődünk teremtett 
világával. 

 

Azt hiszem, nem szükséges részleteznem azt a sok dolgot, amit magunk körül látunk, 
és ami nem tetszik Istennek, és szerintem majdnem mindenki elismeri, aki ezt olvassa, 
hogy már túl régen folynak ezek a tevékenységek. 

 

Valóban úgy tűnik, hogy az emberek már egyáltalán nem törődnek a felebarátaikkal – 
hadd mondjak egy egyszerű példát. 

 

A tengerpart közelében lakom – minden nap látom a partot. A tengerpart a természet 
része, Isten teremtett világához tartozik, és az lenne a helyes, ha mindenki élvezhetné. 
Sok olyan kutyatulajdonos van azonban, aki szereti a parton sétáltatni a kedvencét. 
Nem meglepő, hogy az ember eme szőrös barátainak hamarosan vécézniük kell. Az a 
szomorú, hogy ezek az állattulajdonosok lazán álldogálnak kutyusaik mellett, aztán 
továbbsétálnak velük anélkül, hogy összetakarítanának. Minden nap jönnek 
kisgyermekes családok, hogy játsszanak a fövenyben, és… 

 

Nem kellene böjtölnünk és imádkoznunk? 
 

 
 

Nem titok, hogy a böjt és az ima hegyeket mozdíthat el a szellemi világban. Eszter 
napjaiban is így történt: 

 

Eszter 4:3  „És minden egyes tartományban, azon helyen, a hová a király parancsa és 
törvénye eljutott, nagy gyásza volt a zsidóknak, bőjt és siralom és jajgatás; zsák és 
hamu vala terítve sokak alá.”  



 

Felvetem: itt az ideje Istenhez kiáltani. Isten készséges gyermekeinek életében a 
böjtnek spontán cselekedetnek kellene lennie csapások idején – hatalmunkban áll 
megnyitni szellemi kinyilatkoztatásokat az IGÉben, és ezekben a napokban azért 
imádkozunk, hogy JHVH avatkozzon be ott, ahol az ember befolyása korlátozott. A 
böjtölés értelmetlen, ha közben tétlenül, megtérés nélkül ücsörgünk – így csak a 
lényegről maradunk le.  

 

A böjtnek hatalma van összekapcsolni a fizikai szintet (a bajt, amivel 
szembenézünk) a szellemivel. 
 

Amint ezt tesszük, elkezdhetjük megérteni Isten szívét. A böjt nemcsak JHVH-hoz 
kapcsol minket, hanem szabad akaratunkból adott áldozat is lesz, mert egységbe hoz 
minket másokkal, akik ugyanazt a nehézséget élik át. 

 

Ebben a pészahi történetben látjuk a puding próbáját: JHVH válaszol, amikor Hozzá 
kiáltunk. 

 

Amikor Izrael gyermekei Hozzá kiáltottak a fájdalmaik és szenvedéseik közepette, Isten 
meghallgatta kiáltásaikat és nyögéseiket, és megszabadította őket. 

 

2Móz 3:7  „ADONÁJ azt mondta: Látván láttam az én népemnek nyomorúságát, a mely 
Égyiptomban vagyon és meghallottam az ő sanyargatóik miatt való kiáltásukat; sőt 
ismerem szenvedéseit.” 

 

Nem csak megszabadultak, hanem Isten azt ígéri, hogy elvezet minket a nyugalom és 
ellátmány helyére. 

 

2Móz 3:8-9  „Le is szállok, hogy megszabadítsam őt az Égyiptombeliek kezéből és 
felvigyem őt arról a földről, jó és tágas földre, téjjel és mézzel folyó földre, a 
Kananeusok, Khitteusok, Emoreusok, Perizeusok, Khivveusok és Jebuzeusok 
lakóhelyére. Mivel hát ímé feljutott hozzám az Izráel fiainak kiáltása és láttam is a 
nyomorgatást, a melylyel nyomorgatják őket az Égyiptombeliek.” 

 

A kérdés: 

 

Valóban hiszel JHVH hűségében? 
 

A félelem szintjét eddig ismeretlen magasságba hajtotta a YouTube videóknak már a 
száma is, amelyek mindenféle elképzelésekkel és elméletekkel bombáznak minket, 
kiegészítve a kormányzati szervek üzeneteivel és a számtalan egyértelmű kacsával.  

 



A jövővel kapcsolatos bizonytalanság, a jelen abnormális körülményei – a legtöbben 
még sosem tapasztaltunk ilyen „hadiállapotot”, és némelyek úgy reagálnak a helyzetre, 
hogy attól mindenki elgondolkodik a jövőn. 

 

A nagyszülők a családi hagyatékra gondolnak… biztonságban lesznek gyermekeik és 
unokáik? 

 

Szerencsére a Biblia megadja a szükséges bizonyosságot. 

 

Két igevers különösen kiemelkedik ilyen időkben. 

 

A Shema: azok a szavak, amelyek kihirdetik, hogy CSAK EGY JHVH van, aki képes 
gondoskodni a megváltásunkról és a szabadításunkról. 

 

5Móz 6:4-5  „S’ma Jiszrá’el: ADONÁJ Elohejnu, ADONÁJ echad (Halld Izráel, 
ADONÁJ, a mi Istenünk, egy Úr!) Szeressed azért ADONÁJT, a te Istenedet teljes 
szívedből, teljes lényedből és minden erőforrásodból.” 

 

Jakab szerint a démonok hiszik, hogy JHVH EGY. A különböző megjelenési formák: az 
Atya, a Fiú J’shua és a Szent Szellem, mind EGY. Ha ők hiszik, akkor nekünk is 
hinnünk kell ezt. 

 

Jak 2:19  „Te hiszed, hogy az Isten egy. Jól teszed. Az ördögök is hiszik, és rettegnek. 
Akarod-é pedig tudni, te hiábavaló ember, hogy a hit cselekedetek nélkül 
megholt?” 

 

Jakab ezt a kérdést teszi fel: 
 

Az életmódodból és az engedelmes cselekedeteidből láthatják 
az emberek, hogy kiben bízol? 
 

Azt igyekszünk megmutatni (amibe belekapaszkodhatnak mások, akik nem hisznek), 
hogy mi, a Magasságos Isten gyermekei hisszük, hogy Ő meghallgatja kiáltásunkat. 

 

Azon munkálkodunk, hogy mindennapi hitéletünkkel bemutassuk a környezetünknek 
Isten tulajdonságait: a szeretetet, a jogosságot, a könyörületet és az alázatot. 

 

• Cselekednünk kell 

• Fénynek kell lennünk a félelemmel teli világban 

• Az értelem és józan ész hangjának kell lennünk 

 



 
 

Gyakorlati alkalmazás 
 

Pál arra utasít: tartsuk meg a páskaünnepet. 

 

1Kor 5:6-8  „…egy kicsiny hamec az egész tésztát megposhasztja. Tisztítsátok el azért 
a régi hamecet, hogy legyetek új tésztává, a minthogy kovász nélkül valók vagytok; mert 
hiszen a mi páskabárányunk, a Messiás, megáldoztatott érettünk. Azért ne régi 
hameccel ünnepeljük a szédert, sem rosszaságnak és gonoszságnak hamecével, 
hanem tisztaságnak és igazságnak maceszával.” 

 
Nem az a lényeg, hogy kovásztalan kenyeret (maceszt) együnk, hanem az, hogy 
számoljunk le az életünkben lévő rosszindulattal és gonoszsággal, és így olyan 
gyümölcsöt teremhessünk, ami bemutatja az ATYA szívét – a szeretetet, az 
őszinteséget, a jóságot és még sok más vonást. 
 
A Tanach tele van a héber költészet „chiaszm” nevű változatával. Ez a költői fogás segít 
pontosan megtalálnunk egy adott üzenet lényegét. 
 
Az egyik ilyen igerész arról a parancsról beszél, hogy hét napig együnk kovásztalan 
kenyeret. Az alább felvázolt chiaszmban tisztán látszik a szabadulás ígérete. Nem kell 
félnünk. JHVH a Pajzsunk és a szövetségben Ő az erősebb fél. 
 

2Mózes 12:15-20 
 
i) (15a) Hét napig egyetek kovásztalan kenyeret;  



ii) (15b) még az első napon takarítsátok el a kovászt házaitokból, mert valaki 
kovászost ejéndik az első naptól fogva a hetedik napig, az olyan lélek irtassék 
ki Izráelből. 

iii) (16) Az első napon pedig szent gyűléstek legyen és a hetedik napon is szent 
gyűléstek legyen; azokon semmi munkát ne tegyetek, egyedül csak a mi 
eledelére való minden embernek, azt el lehet készítenetek. 

iv) (17a) Megtartsátok a kovásztalan kenyér innepét;  

v) (17b) mert azon a napon hoztam ki a ti seregeiteket Égyiptom földéről;  

vi) (17c) tartsátok meg hát e napot nemzetségről nemzetségre, örök rendtartás 
szerint. 

vii) (18) Az első hónapban, a hónapnak tizennegyedik napján estve egyetek 
kovásztalan kenyeret, a hónap huszonegyedik napjának estvéjéig. 

viii) (19-20a) Hét napon át ne találtassék kovász a ti házaitokban; mert valaki 
kovászost ejéndik, az a lélek kiirtatik Izráel gyülekezetéből, akár jövevény, akár 
az ország szülöttje legyen. Semmi kovászost ne egyetek,  

ix) (20b) minden lakóhelyeteken kovásztalan kenyeret egyetek. 

 

Hát nem döbbenetes? 
 

Óriási kihívást jelent ez a vírus és az emberiségre gyakorolt hatása. 

 

 
 

Ez az igeszakasz, a 2Móz 12:15-20 azonban megadja a választ: ahogy megtisztítjuk a 
szívünket minden tisztátalan dologtól, és törekszünk arra, hogy valóban irgalmas 
cselekedetekkel kifejezzük szeretetünket az embertársaink iránt,UGYANAZON A 
NAPON MEGSZABADULUNK. 

 

ZÁRÓGONDOLAT 
 

Lépj kapcsolatba családtagjaiddal, akár Skpe-on! Gondoskodj róla, hogy minden 
gyermeked és unokád tudja: szereted, és JHVH is törődik vele! 

 

Shalom 


